

Available since: 12/01/2009

## Right or Wrong?

1. A3 is crossing the centre line while dribbling the ball from the backcourt to the frontcourt. Shall the ball be considered to have moved to the frontcourt at the moment when A3 touches the frontcourt?
2. The ball has already touched the ring and is bouncing above it when a player reaches through the basket from below and touches the ball. Has interference occurred?
3. While holding the ball and being closely guarded, A3 excessively swings elbows but does not make contact with an opponent. Can a technical foul be called on A3?
4. A2 gains control of the ball while moving quickly. A2 loses balance and falls to the floor, after which momentum causes A2 to slide a short distance before coming to a stop. Has A2 committed a traveling violation?
5. A3 gains control of a rebound and attempts a long pass. B3, in the team B frontcourt near the centre line, jumps to intercept the pass, gains control of the ball and returns to the floor touching the team B backcourt. Has B3 illegally returned the ball to the backcourt?
6. While dribbling from the team A backcourt, A4 is closely guarded by B2 and B3 for six seconds, after which A4 comes to a stop straddling the centre line and ends the dribble. Is the ball now in team A's frontcourt?
7. A2 has a clear fast break with no opponent between A2 and the opponents' basket when B3 causes contact from behind in an attempt to end A2's fast break opportunity. Shall an unsportsmanlike foul be called against B3?
8. Shall players be permitted to wear T-shirts under playing shirts?
9. A5 dribbles from the team A backcourt and comes to a stop straddling the centre line while still dribbling. A5 then ends the dribble and immediately passes the ball to A2 who is in the team A backcourt. Has A5 illegally returned to the backcourt?
10. On the jump ball that begins the 1st period, the ball has been legally tapped by A3. His team mate A5 jumps from the team A frontcourt, gains control of the ball in the air and then lands in the team A backcourt. Has A5 illegally returned the ball to the backcourt?

### ANSWERS

1. **No (Art. 28.1.3, 3rd bullet)**
2. **Yes (Art. 31.2.4, 2nd bullet)**
3. **Yes (Art. 38.3.1)**
4. **No (Art. 25.2.3)**
5. **No. (Art. 30.1.2)**
6. **Yes (Art. 28.1.3, 2nd bullet)**
7. **Yes (Art. 36.1.4)**
8. **No (Art. 4.3.1)**
9. **Yes (Art. 28) (When A5 ends the dribble while straddling the centre line, Art. 28.1.3, 3rd bullet, no longer applies. Art. 28.1.3, 2nd bullet dictates that the ball is now in the team A frontcourt. Therefore when A5 passes the ball to A2, the violation occurs.)**
10. **No (Art. 30.1.2)**

# 2008年 第33期 FIBA Assist Magazine

2009年1月12日出版

## 對或錯?

1. 當A3從後場運球至前場時並正在越過中場線，球已視為進入前場當A3接觸前場？
2. 球已接觸籃圈並彈起於籃圈上，當球員從下往上穿越籃圈並接觸此球，干擾球發生？
3. A3控制球並被緊迫防守，此時A3過度擺肘但沒與對隊球員做成身體接觸。是否可以判A3技術犯規嗎？
4. A2於獲得控球時因很快的移動而失去平衡而且跌倒在地上，因這個動力令A2在地面上滑動了一段短距離才能停止。A2是否違反了不合法移動（走步）違例？
5. A3獲得籃板球並嘗試長距離傳球，B3從B隊前隊靠近中線時跳起攔截，獲得此控球並落在B隊的後場。B3是否非法使球回後場？
6. 當A4由A隊後場運球時，A4被B2及B3緊迫防守了6秒時，A4兩腿跨越中場線停下來並停止運球。此時球是否已進入A隊前場？
7. A2明顯的快攻並與對方球籃之間沒有防守球員，當B3從後面意圖阻止A2快攻的機會，是否判B3「違反運動道德犯規」？
8. 球員准許穿著短袖圓領汗衫於球衣內？
9. A5由A隊後場運球並兩腿跨越中場線時停下來並繼續運球。A5跟著停止運球並立即傳球給A隊後場的A2。A5是否非法使球回後場？
10. 當第一節跳球開始比賽時，球被A3合法拍打。他的隊友A5從A隊前場跳起，獲得此控球並落在A隊的後場。A5是否非法使球回後場？

### 答案

1. 不是 (第 28.1.3 條, 第三點)
2. 是 (第 31.2.4 條, 第二點)
3. 是 (第 38.3.1 條)
4. 不是 (第 25.2.3 條)
5. 不是 (第 30.1.2 條)
6. 是 (第 28.1.3 條, 第二點)
7. 是 (第 36.1.4 條)
8. 不是 (第 4.3.1 條)
9. 是 (第 28 條) (當A5運球完結並兩腿跨越中場線時, 第 28.1.3 條第三點並不適用。第 28.1.3 條第二點已解釋球現在已於A隊前場。所以當A5傳球給A2, 違例發生。)
10. 不是 (第 30.1.2 條)